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ABSTRACT 

     This paper presents an effort aimed at developing a new formula to calculate compression factor within acceptable error range. A formula has been generalized to permit calculation of the compression factor as a function of reduced properties: reduced temperature TR and reduced pressure PR. The new correlations show improvement in temperature and pressure range which offers flexibility for estimating compression factor for a wide range of reduced temperature; TR=1-5 and reduced pressure ;PR=0.5- 6.5. 
    This correlation provides accurate and computationally reliable prediction of the compression factor (Z) with an average absolute error (AAE) 4.6 % for 169 data points.
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الخلاصة
     البحث الحالي يمثل محاولة لايجاد علاقة لحساب معمل الانضغاطية وبنسبة خطأ معقولة. تم تطبيق العلاقة لحساب معامل الانضغاطية لمدى واسع بالاعتماد على الخواص التناسبية : درجة الحرارة التناسبية (TR ) والضغط التناسبي (PR ) . العلاقة الجديدة حسنت المدى التطبيقي لدرجة الحرارة والضغط والذي ادى لحساب معمل الانضغاطية وفي مدى واسع لدرجة الحرارة التناسبية (TR=1-5 ) والضغط التناسبي (PR=0.5- 6.5).

    الموديل الجديد  يوفر التنبؤ الدقيق والموثوق لحساب معمل الانضغاطية وبمعدل نسبة خطأ مطلق ((4.6 %  الخاصة في (169) نقطة عملية.
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